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Brüksel'de "Nükleer Barış İşbirliği Semineri" kapsamında Avrupalı yetkililer ile biraraya gelen İran 
Atom Enerjisi Kurumu Başkanı Ali Ekber Salehi Ortak Eylem Planı'nın (JCPOA) geleceği ile ilgili 
Euronews'in sorularını cevapladı. Salehi nükleer anlaşmanın işlememesi halinde kolaylıkla daha 
önceki durumlarına dönebileceklerini ifade etti. Ayrıca anlaşmanın kurtarılması halinde Avrupa 
Birliği ile işbirliğini genişletebileceklerini, hatta insan hakları konularını tartışabileceklerini söyledi.

Brüksel'de Avrupa Komisyonu'nun enerjiden sorumlu üyesi Miguel Arias Canete ve Avrupa Birliği 
Dışilişkiler Yüksek Temsilcisi Federica Mogherini ile iki günlük toplantı kapsamında bir araya gelen 
Ali Ekber Salehi, "Bir mücadele içerisine girmiş bulunuyoruz, biz de bu mücadeleyi kazanmayı ümit 
ediyoruz. Bu yüzden iyimseriz, elimizden geleni yapıyoruz. Avrupa Birliği'nin de bazı teknik 
sorunlar ile karşılaşmalarına rağmen bu yönde hareket ettiğini düşünüyoruz. Şu ana kadar siyasi 
tutum çok açık ve net idi. Nükleer anlaşmayı kurtarabilirsek, Avrupa Birliği ile işbirliğini 
genişletebiliriz. İran ile Avrupa Birliği birlikte hareket edebilir. Ayrıca Avrupa Birliği ile insan hakları 
konusunu da yeniden masaya yatırabiliriz." dedi.

 

"İran ekonomik anlamda çok zor durumda"

Özel amaçlı ortak girişim şirketleri hakkında adım atılmasını beklediklerini belirten Salehi, "Avrupa 
Birliği Dışilişkiler Yüksek Temsilcisi Federica Mogherini ile görüştüm. Görüşme bir saat sürdü. 
Geçtiğimiz gün ise Avrupa Komisyonu'nun enerjiden sorumlu üyesi Arias Canete ile bir araya 
geldim. Her iki yetkili de oldukça iyimser davrandı özellikle SPV olarak bilinen özel amaçlı ortak 
girişim şirketleri hakkında bu böyleydi. Teknik konulardan söz edildi. Sorunların çözüme 
kavuşturulması için üzerinde çalıştıkları belirtildi." dedi.

Salehi "Blöf yapmıyoruz. Nükleer anlaşma hayata geçirilemezse, kolaylıkla daha önce 
bulunduğumuz konuma dönebiliriz. Ekonomik baskı oldukça yüksek. İran halkı dış etkenlerden 
dolayı büyük acı çekiyor. İran yetkililerinin de bu konuda kısmen sorumluluk sahibi olduğunu 
düşünüyorum." dedi.

 

"Anlaşma AB'nin güvenliği için önemli"

Salehi "Avrupa Birliği'nin bu anlaşmayı hayatta tutmak için kararlı olduğunu düşünüyorum. Neden 



mi? Çünkü bu anlaşma Avrupa Birliği'nin güvenliği için önemli." ifadelerini kullandı.

 

"İran ile Batı arasındaki engeller aşılmalı"

Salehi "İran ile Batı arasındaki engeller aşılmalı. İran devriminden sonra ülke bağımsız hale geldi ve 
bu Batı için kabul edilemezdi. Bağımsız olmak için çok büyük bedel ödedik. Şimdi ise gelişmekte 
olan bir ülkeyiz ve Batı bunu biliyorlar." dedi.

 

Yaptırımlardan sonra ilk AB-İran toplantısı

İran ile Avrupa Birliği arasında 3. nükleer barış işbirliği semineri ABD'nin nükleer anlaşmadan 
çıkmasının ve Tahran'a yaptırımların yeniden devreye girmesinin ardından taraflar arasında bu 
alanda ilk toplantı olma özelliğini taşıyor.

Trump İran ile P5+1 (ABD, Çin, Rusya, Fransa, İngiltere ve Almanya) arasında 2015'te imzalanan 
tarihi nükleer anlaşmadan çekildiğini belirtmişti.

ABD Başkanı Donald Trump'ın Mayıs ayında nükleer anlaşmadan çekilme kararının ardından 
Tahran'a yönelik yaptırımlar geçtiğimiz günlerde yeniden uygulamaya girmişti.
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